

Kesannya tentulah masyarakat terharap-harap dan hampa. Kita suka berkata terus-terang bahawa cara pelaksanaan yang demikian itu mesti disyak oleh umat Melayu dan kita mengharap supaya jawatankuasa tetap kongres memerhatikan gerak-gerak itu sebab jawatankuasa kongres itu bertanggungjawab di atas pelaksanaan keputusan-keputusan kongres yang telah ditetapkan itu.

Kita menyertai pendapat Kesatuan Penerbit-Penerbit Melayu di dalam memorendumnya di dalam kongres itu yang mengharap bahawa kerjasama yang rapat diantara kerajaan dan penerbit-penerbit Melayu hendak dirapatkan lebih-lebih lagi . Tidak ada ertinya perkataan yang diumumkan oleh Ketua Dewan Bahasa dan Pustaka itu yang mengatakan bahawa “satu daripada tujuan-tujuan Dewan Bahasa dan Pustaka ialah bekerjasama dan kalau perlu membantu kemajuan perusahaan penerbit-penerbit Melayu”. Macam mana bekerjasama – kalau sekiranya langkah yang dijalankan sudah boleh disifatkan “memonopoli” segala karangan-karangan bangsa Melayu. Macam mana “kalau perlu membantu kemajuan usaha-usaha penerbit Melayu” kalau Dewan Bahasa dan Pustaka itu tidak menyasat dan tidak mahu ambil tahu perkembangan-perkembangan usaha-usaha penerbit-penerbit Melayu pada masa sekarang sebab sememangnya penerbit-penerbit Melayu kekurangan dalam serba-serbinya, dan tidak lagi “kalau perlu” tetapi “sudah perlu”, dan sudah saatnya supaya kedudukan penerbit-penerbit Melayu satu-persatu diselidiki, disiasat dan dilaporkan kepada kerajaan supaya ia mendapat keistimewaan, menjadikannya berkebolehan, dalam menjalankan segala kerja dan usaha-usaha di dalam penerbitan – tidak seperti sekarang penerbit-penerbit Melayu nampaknya seolah-olah kerakap tumbuh di batu – tidak dipedulikan, hidupkah dia atau matikah ia adanya.

\*

\*

\*

## Darihal Kita.

Terlebih dahulu kami mengucapkan selamat berpuasa kepada sekalian pembaca-pembaca kita dan mudah-mudahan puasa kita itu diterima Tuhan dan Tuhan memberikan rahmat-Nya kepada kita bersama.

Dengan peluang *yawm al-mubāarak* ini maka kita dengan sukacita menyatakan kepada pembaca-pembaca bahawa dalam keluaran yang akan datang majalah Qalam akan ditambah muka-mukanya kerana akan diadakan ruangan khusus untuk wanita-wanita – ruangan yang mengenai hukum-hukum dan kewajipan bagi wanita dan juga ruangan khusus menjawab pertanyaan-pertanyaan daripada wanita-wanita yang diutamakan mengenai perkara-perkara yang berkaitan diantaranya dengan agama Islam.

Ruangan wanita ini kita terbitkan ialah menggantikan daripada cita-cita kita hendak menerbitkan majalah wanita khusus pada masa-masa yang telah lalu, yang hingga ini belum dapat kita laksanakan berhubung dengan kerja-kerja yang banyak.

Dengan bertambah ruangnya dan bertambah kandungan halamannya yang disertai pula dengan naiknya harga kertas dari satu ke satu masa juga dengan upah-upah yang tinggi maka sekalipun hal ini kita pandang sebagai satu khidmat maka kita terpaksa menaikkan harga majalah ini mulai dari keluarannya yang akan datang dari 60 puluh sen kepada 70 puluh sen senaskhah. Kenaikan harga dimulai dari keluaran menyambut Hari Raya - keluaran hadapan ini. Kita berharap pembaca-pembaca kita memberi timbangrasa di dalam perkara ini untuk kebajikan bersama; dan kita berharap pula wanita-wanita agama menyokong dan membantu ruangan ini supaya dapat dilaksanakan dengan baik iaitu dengan memberi fikiran, tulisan dan seumpamanya. Mudah-mudahan Allah memberi petunjuk kepada kita bersama di dalam perkembangan kita menambah ruangan wanita yang menjadi tanggungjawab kita bersama-sama.